

Strasbourg, 17 May 2019

Ref : JJ8855C
Tr./182-80

**NOTIFICATION OF PARTIAL WITHDRAWAL OF A RESERVATION
AND OF DECLARATIONS**

State: United Kingdom

Instrument: Second Additional Protocol to the European Convention on Mutual Assistance in Criminal Matters, opened in Strasbourg, on 8 November 2001 (ETS No. 182).

Date of entry into force
of the instrument: 1 February 2004.

Date of entry into force
in respect of the
United Kingdom: 1 October 2010.

Reservations: ETS No. 182 Res./Decl. United Kingdom.
Declarations: (See Annex)

Date of effect
of the partial withdrawal
of a reservation
and of the declarations: 10 May 2019.

Notification made in accordance with Article 35 of the Protocol.

Copy to all member States + Chile, Israel.

**SECOND ADDITIONAL PROTOCOL TO THE EUROPEAN CONVENTION
ON MUTUAL ASSISTANCE IN CRIMINAL MATTERS**

opened for signature, in Strasbourg, on 8 November 2001

**DEUXIEME PROTOCOLE ADDITIONNEL A LA CONVENTION EUROPEENNE
SUR L'ENTRAIDE JUDICIAIRE EN MATIERE PENALE**

ouvert à la signature, à Strasbourg, le 8 novembre 2001

Reservations and Declarations
Réserves et Déclarations

UNITED KINGDOM

Partial withdrawal of a reservation and Declarations contained in a letter from the Secretary of State for Foreign and Commonwealth Office of the United Kingdom, dated 10 April 2019, registered at the Secretariat General on 10 May 2019 – Or. Engl.

Partial Withdrawal of reservation

In accordance with Article 33, paragraph 3, of the Second Additional Protocol, the Government of the United Kingdom declares that it partially withdraws its reservation in respect of Article 17 of the said Protocol. The Government of the United Kingdom accepts the application of paragraph 1 of the said Article and, to the extent they apply to paragraph 1, paragraphs 3 to 5. The Government of the United Kingdom maintains its reservation in respect of paragraph 2 of the said Article and does not accept the application of that provision.

Declarations

In accordance with Article 15, paragraph 8, of the Convention (as inserted by **Article 4 of the Second Additional Protocol**), the Government of the United Kingdom declares that all incoming letters of request should be sent to the relevant central authority set out below:

HM Revenue and Customs

Requests for assistance from England, Wales and Northern Ireland for some customs matters, including indirect tax matters, alcohol and tobacco smuggling and excise fraud should be sent to HM Revenue and Customs. Requests relating to the smuggling of prohibited and restricted items and matters related to direct tax should be sent to the United Kingdom Central Authority (UKCA). Requests relating to Scotland should all be sent to the Crown Office:

HM Revenue and Customs
Law Enforcement & International Advisory Division
HM Revenue and Customs – Solicitor's Office
Room 2/74
100 Parliament Street
London SW1A 2BQ
United Kingdom
Fax: +44 (0)20 7147 0433
E-mail: mla@hmrc.gsi.gov.uk

UK Central Authority

Requests for assistance from England and Wales and Northern Ireland, other than requests which are the responsibility of HM Revenue and Customs or the ACRO Criminal Records Office, should be sent to the UK Central Authority.

UK Central Authority
Judicial Co-operation Unit
Home Office
5th Floor Fry Building
2 Marsham Street
London SW1P 4DF
United Kingdom
Fax: +44 (0)207 035 6985 (urgent cases only).

This must be followed by a written letter of request sent via post.

ACRO Criminal Records Office

Requests for assistance from England, Wales, Scotland and Northern Ireland, for judicial records under Article 13 of the Convention, should be sent to the ACRO Criminal Records Office.

ACRO
PO Box 481
Fareham
Hampshire PO14 9FS
United Kingdom
E-mail: ukca@acro.pnn.police.uk

Scotland

Requests for assistance only from Scotland should be sent to the Crown Office and Procurator Fiscal Service.

Crown Office and Procurator Fiscal Service
International Co-operation Unit
Crown Office
25 Chambers Street
Edinburgh EH1 1LA
United Kingdom
Fax: +44 (0)844 561 4002
E-mail: COICU@copfs.gsi.gov.uk

In respect of the Government of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, references to the “Ministry of Justice” for the purposes of:

- Article 11, paragraph 2, Article 15 and Article 21, paragraph 1, are to the Home Office (for England and Wales), the Crown Office (for Scotland) and the Northern Ireland Office (for Northern Ireland).
- Article 22 are to the ACRO Criminal Records Office (on behalf of the Home Office (for England and Wales), the Crown Office (for Scotland), and the Northern Ireland Office (for Northern Ireland)). Notifications of criminal convictions or subsequent measures under Article 22 of the Convention should be sent to the ACRO Criminal Records Office.

In accordance with Article 24 of the Convention (as inserted by **Article 6 of the Second Additional Protocol**), the Government of the United Kingdom declares the following to be judicial authorities:

- Magistrates’ Courts, the Crown Courts and the High Court;
- the Attorney General for England and Wales;
- the Director of Public Prosecutions and any Crown Prosecutor;
- the Director and any designated member of the Serious Fraud Office;
- the Environment Agency;
- Secretary of State for Business, Innovation and Skills in respect of his function of investigating and prosecuting offences;
- Secretary of State for Health;
- Secretary of State for Transport;
- Secretary of State for Work and Pensions;
- District Courts and Sheriff Courts and the High Court of Justiciary;
- the Lord Advocate of Scotland;
- any Procurator Fiscal;
- the Attorney General for Northern Ireland;
- the Director of Public Prosecutions in Northern Ireland;
- the Financial Services Authority,
- the ACRO Criminal Records Office (ACRO).

In accordance with Article 9, paragraph 9, of the Second Additional Protocol, the Government of the United Kingdom declares that it will not allow video conferencing to be used where the witness in question is the accused person or the suspect and the hearing is, or forms part of, the trial of that person.

In accordance with Article 17, paragraph 4, of the Second Additional Protocol, the Government of the United Kingdom declares that for the purposes of Article 17, paragraph 1, members of a police force, National Crime Agency officers, officers of Revenue and Customs, constables of the Police Service of Scotland, are designated officers and the National Crime Agency is the designated Authority.

National Crime Agency
Olympic House
Olympic Park
Longbarn Boulevard
Woolston Grange
Warrington
WA2 0XA
E-mail: manchester@nca.gov.uk

ROYAUME-UNI

Retrait partiel d'une réserve et Déclarations consignés dans une lettre du Secrétaire d'Etat des Affaires étrangères et du Commonwealth du Royaume-Uni, datée du 10 avril 2019, enregistrée au Secrétariat Général le 10 mai 2019 - Or. angl.

Retrait partiel de réserve

Conformément à l'article 33, paragraphe 3, du Deuxième Protocole additionnel, le Gouvernement du Royaume-Uni déclare qu'il retire partiellement sa réserve au titre de l'article 17 dudit Protocole. Le Gouvernement du Royaume-Uni accepte l'application du paragraphe 1 dudit article et, dans la mesure où ils s'appliquent au paragraphe 1, les paragraphes 3 à 5. Le Gouvernement du Royaume-Uni maintient sa réserve au titre du paragraphe 2 dudit article et n'accepte pas l'application de cette disposition.

Déclarations

Conformément à l'article 15, paragraphe 8, de la Convention (tel qu'amendé par l'**article 4 du Deuxième Protocole additionnel**), le Gouvernement du Royaume-Uni déclare que toute demande doit être envoyée à l'autorité centrale pertinente indiquée ci-dessous :

Recettes et Douanes de Sa Majesté

Les demandes d'assistance de l'Angleterre, du Pays de Galles et de l'Irlande du Nord pour certaines questions douanières, notamment les questions de fiscalité indirecte, la contrebande d'alcool et de tabac et les fraudes relatives aux taxes d'accise doivent être adressées aux Recettes et Douanes de Sa Majesté (*HM Revenue and Customs*). Les demandes relatives à la contrebande d'articles prohibés et soumis à des restrictions et aux questions relatives à l'impôt direct doivent être adressées à l'autorité centrale du Royaume-Uni (*UK Central Authority*). Les demandes relatives à l'Ecosse doivent toutes être envoyées au Bureau de la Couronne (*Crown Office*) :

HM Revenue and Customs
Law Enforcement & International Advisory Division
HM Revenue and Customs – Solicitor's Office
Room 2/74
100 Parliament Street
London SW1A 2BQ
United Kingdom
Fax: +44 (0)20 7147 0433
E-mail: mla@hmca.gsi.gov.uk

Autorité centrale du Royaume-Uni

Les demandes d'assistance de l'Angleterre, du Pays de Galles et de l'Irlande du Nord, autres que les demandes qui relèvent de la responsabilité des Recettes et Douanes de Sa Majesté ou du Bureau des casiers judiciaires ACRO, doivent être adressées à l'autorité centrale du Royaume-Uni :

UK Central Authority
Judicial CO-operation Unit
Home Office
5th Floor Fry Building
2 Marsham Street

London SW1P 4DF
United Kingdom
Fax: +44 (0)207 035 6985 (cas urgent uniquement).

Ceci doit être suivi par une demande écrite envoyée par courrier.

Bureau des casiers judiciaires ACRO

Les demandes d'assistance de l'Angleterre, du Pays de Galles, de l'Ecosse et de l'Irlande du Nord, en ce qui concerne les dossiers judiciaires au titre de l'article 13 de la Convention, doivent être envoyées au Bureau des casiers judiciaires ACRO.

ACRO
PO Box 481
Fareham
Hampshire PO14 9FS
United Kingdom
E-mail: ukca@acro.pnn.police.uk

Ecosse

Les demandes d'assistance de l'Ecosse (uniquement) doivent être transmises au Bureau de la Couronne et Service du Procureur (*Crown Office and Procurator Fiscal Service*).

Crown Office and Procurator Fiscal Service
International Co-operation Unit
Crown Office
25 Chambers Street
Edinburgh EH1 1LA
United Kingdom
Fax: +44 (0)844 561 4002
E-mail: COICU@copfs.gsi.gov.uk

En ce qui concerne le Gouvernement du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, les références au « Ministère de la Justice » aux fins de :

- l'article 11, paragraphe 2, l'article 15 et l'article 21, paragraphe 1, visent le *Home Office* (pour l'Angleterre et le Pays de Galles), le *Crown Office* (pour l'Écosse) et le *Northern Ireland Office* (pour l'Irlande du Nord).
- l'article 22 visent le *ACRO Criminal Records Office* (au nom du *Home Office* pour l'Angleterre et le Pays de Galles, du *Crown Office* pour l'Écosse et du *Northern Ireland Office* pour l'Irlande du Nord). Les notifications de condamnations pénales ou de mesures ultérieures au titre de l'article 22 de la Convention doivent être adressées au Bureau des casiers judiciaires ACRO (*ACRO Criminal Records Office*).

Conformément à l'article 24 de la Convention (tel qu'amendé par l'**article 6 du Deuxième Protocole additionnel**), le Gouvernement du Royaume-Uni déclare que les personnes ou organes suivants sont considérés comme des autorités judiciaires :

- les tribunaux de première instance, les tribunaux de la Couronne et la Haute Cour (*Magistrates' Courts, the Crown Courts and the High Court*) ;
- le Procureur général pour l'Angleterre et le Pays de Galles (*the Attorney General for England and Wales*) ;
- le Procureur Général et tout Procureur de la Couronne (*the Director of Public Prosecutions and any Crown Prosecutor*) ;
- le Directeur et tout membre désigné du Bureau des Fraudes Graves (*the Director and any designated member of the Serious Fraud Office*) ;
- l'Agence environnementale (*the Environment Agency*) ;
- le Secrétaire d'Etat aux entreprises, à l'innovation et aux compétences, dans le cadre de sa fonction d'enquête et de poursuite des infractions (*Secretary of State for Business, Innovation and Skills in respect of his function of investigating and prosecuting offences*) ;
- le Secrétaire d'Etat à la santé (*Secretary of State for Health*) ;
- le Secrétaire d'Etat aux transports (*Secretary of State for Transport*) ;
- le Secrétaire d'Etat au travail et aux pensions (*Secretary of State for Work and Pensions*) ;
- les Tribunaux de district et tribunaux de grande instance et la Haute Cour de justice (*District Courts and Sheriff Courts and the High Court of Justiciary*) ;
- le Procureur général pour l'Ecosse (*the Lord Advocate of Scotland*) ;
- tout Procureur (*any Procurator Fiscal*) ;
- le Procureur général pour l'Irlande du Nord (*the Attorney General for Northern Ireland*) ;
- le Directeur des poursuites pénales en Irlande du Nord (*the Director of Public Prosecutions in Northern Ireland*) ;
- l'Autorité des services financiers (*the Financial Services Authority*),
- le Bureau des casiers judiciaires ACRO (*the ACRO Criminal Records Office (ACRO)*).

Conformément à l'article 9 du Deuxième Protocole additionnel, le Gouvernement du Royaume-Uni déclare qu'il n'autorisera pas l'utilisation de la vidéoconférence lorsque le témoin en question est l'accusé ou le suspect et que l'audience est, ou fait partie, du procès de cette personne.

Conformément à l'article 17, paragraphe 4, du Deuxième Protocole additionnel, le Gouvernement du Royaume-Uni déclare que, aux fins de l'article 17, paragraphe 1, les membres d'une force de police, les agents de l'Agence nationale de la criminalité, les agents des recettes et des douanes, les agents de police du service de police de l'Écosse, sont désignés agents et l'Agence nationale de la criminalité (*National Crime Agency*) est l'autorité désignée.

National Crime Agency
Olympic House
Olympic Park
Longbarn Boulevard
Woolston Grange
Warrington
WA2 0XA
E-mail: manchester@nca.gov.uk